Naji Jamal

Email : Najijammal@hotmail.com

Date of Birth : 14/10/1956

Nationality : Lebanese



Education:

- 1976 1980: Bachelor of Business Administration Department of Finance and Finance Faculty of Economic Sciences and Administration Lebanese University.
- 1982 1983: Diploma in Disabled Studies (D.E.A.), University of Paris 9 (Dauphine), Financial Management
- 1983 1985: Doctorate in Financial Management and Investments in World Vision University of Paris 9 (Dauphine).

Banking Experiences:

- 1982 1980 Central Accounting Jamal Trust Bank
- 1989-1986 Deputy Director of Auditing at Jammal Trust Bank
- 1992 1989 Audit Director at Globe Bank
- 1997 2000: Director of Credit and then Director of Auditing at Al-In'ash Bank

Academic Experiences:

- 1975-1982: Teacher at the Ministry of Civic Education and Fine Arts
- 1986-2020: Professor at the Faculty of Economic Sciences and Business Administration, Lebanese University in the following subjects (financial management, bank accounting, investment management....)
- Head of Accounting and Finance Department for many years.
- Member of the Lebanese University Budget Committee.
- Member for several years of the Entrance Examination Committee of the Lebanese Certified Accounting Experts' Union.
- Adviser to the Rector of the Lebanese University of Finance and Accounting.
- 2020 to date: Contractor with the University of El-Jenan Tripoli Lebanon (contract for supervision of master's theses and doctoral theses)

Literature:

- 1) Books
- * Accounting and Banking Operations, issued by the University Foundation for Studies and Publishing 1999
- * Portfolio Management, issued by the same institution in 1998.
- * Principles for Investment in Finance Markets, issued by the University Foundation for Studies and Publishing 2011
- * Bank accounting between theory and practice, issued by Dar al-Manhal, Beirut 2012.
- 2) Research and publications:
- * Historical development of international bonds
- * Convertible bonds with cutting capability with practical study to determine the transfer margin
- * Global financial crisis: structural or structural, 2009.
- * The global financial crisis and Lebanese banks. 2010
- * Competitiveness and Lebanese banks, 2011.
- * Beirut Financial Market Reality and Prospects.....
- * VAT, research presented at Damascus University during the work of a special conference on VAT(2009)
- * Debt Crisis in European Banks, Journal of Kuwaiti Banks. 2011
- * The Real Estate Sector in Lebanon and the Market Movement: Voice of the University Magazine published by the Islamic University of Lebanon (2012)
- * The role of financial analysis in the banking audit process. Gazette Accountant Magazine (2012)
- * Unemployment as a result of the global financial crisis: Lebanon's market situation. (Published in Dar al-Manhal 2013 Beirut, Lebanon)
- * Risks of Electronic Banking, Journal of Jazzy Accountants. 2012
- * Research with the National Centre for Scientific Research, entitled "Regional development under Lebanon's financial policies 1990-2010", completed at the end of 2013.
- * Developing accounting and internal control systems in Lebanon's public institutions in the information technology environment. Applied study: Lebanese University, 2018.
- * Governance and Financial Performance in Public Institutions Applied Study on EDB, Lebanese University and Government Hospitals, 2019

Training courses:

Lecturer and instructor in various training courses and workshops on:

- Banks and banking operations
- Financial analysis and management
- Investment Portfolio Management

Supervising Master's Letters:

Master's letters were supervised at several Lebanese, Islamic and Arab universities, Damascus University, Aljanan University, Tripoli Lebanon and AUL-Beirut University

التحصيل العلمي:

- 1976 1980 : ليسانس في إدارة الأعمال قسم المحاسبة والتمويل كلية العلوم الإقتصادية وإدارة الأعمال الجامعة اللينانية
 - 1982 1983: دبلوم دراسات معمقة (D.E.A) جامعة باريس 9 (Dauphine) إدارة مالية
 - 1983 1985: دكتوراه في الإدارة المالية والإستثمارات في الأسواق العالمية جامعة باريس 9 (Dauphine) .

الخبرات المصرفية:

- 1980 1980 : المحاسبة المركزية جمال تراست بنك
 - 1986 1989: نائب مدير التدقيق في جمّال ترست بنك
 - 1989 1992: مدير التدقيق في Globe Bank
- 2000 2000 : مدير التسليف ثم مدير التدقيق في بنك الإنعاش

الخبرات الأكاديمية:

- 1975 1982 : مدرس في وزار التربية الوطنية والفنون الجميلة
- 1986 ولغاية 2020: أستاذ في كلية العلوم الإقتصادية وإدارة الأعمال, الجامعة اللبنانية في المواد التالية (الإدارة المالية محاسبة مصارف إدارة إستثمارات)
 - رئيس قسم المحاسبة والتمويل لسنوات عديدة.
 - عضو لجنة الموازنة للجامعة اللبنانية.
 - عضو لسنوات عدة في لجنة امتحانات الدخول لنقابة خبراء المحاسبة المجازين في لبنان.
 - مستشار رئيس الجامعة اللبنانية للشؤون المالية والمحاسبية .
- 2020 ولغاية تاريخه: متعاقد مع جامعة الجنان طرابلس لبنان (عقد اشراف على رسائل الماجيستير وأطاريح الدكتوراه)

المؤلفات:

- 1) كتب
- * المحاسبة والعمليات المصرفية، صادر عن المؤسسة الجامعية للدراسات والنشر 1999
 - * إدارة محفظة الأوراق المالية، صادر عن نفس المؤسسة سنة 1998.
- * مبادئ الاستثمار في اسواق التمويل، صادر عن المؤسسة الجامعية للدراسات والنشر 2011
 - * المحاسبة المصرفية بين النظرية والتطبيق، صادر عن دار المنهل، بيروت 2012.
 - 2) أبحاث ومنشورات:
 - * التطور التاريخي للسندات الدولية
 - * السندات القابلة للتحويل مع إمكانية القطع مع دراسة عملية لتحديد هامش التحويل
 - * الازمة المالية العالمية: بنيوية ام هيكلية، 2009.
 - * الأزمة المالية العالمية والمصارف اللبنانية. 2010
 - التنافسية والمصارف اللبنانية، 2011.
 - * سوق بيروت المالي واقع وآفاق،
- الضريبة على القيمة المضافة، بحث قدم في جامعة دمشق خلال اعمال مؤتمر خاص حول الضريبة على القيمة المضافة، (2009)
 - * أزمة الديون في المصارف الأوروبية، مجلة المصارف الكويتية. 2011
 - * القطاع العقاري في لبنان وحركة السوق مجلة صوت الجامعة تصدر عن الجامعة الاسلامية في لبنان (2012)
 - * دور التحليل المالي في عملية التدقيق المصر في. مجلة المحاسب المجاز (2012)
- * البطالة كنتاج للأزمة المالية العالمية: حالة السوق اللبناني. (نشرت في كتاب صادر عن دار المنهل 2013 بيروت، لبنان)
 - * مخاطر العمل المصرفي الألكتروني، مجلة المحاسب المجاز. 2012
- * بحث مع المركز الوطني للبحوث العلمية، تحت عنوان: "التنمية المناطقية في ظل السياسات المالية في لبنان 1990-2010" أنجز نهاية 2013.
- * تطوير نظم المحاسبة والرقابة الداخلية في المؤسسات العامة في لبنان في ظل بيئة تكنولوجيا المعلومات. دراسة تطبيقية: الجامعة اللبنانية، 2018.
- * الحوكمة والآداء المالي في المؤسسات العامة -لبنان— دراسة تطبيقية على مؤسسة كهرباء لبنان والجامعة اللبنانية والمستشفيات الحكومية، 2019

دورات تدرببية:

أستاذ محاضر ومدرب في دورات تدريبية وورش عمل عديدة حول:

- المصارف والعمليات المصرفية
 - تحليل مالى والإدارة المالية
 - إدارة محافظ الإستثمار

الاشراف على رسائل ماجيستير:

تم الاشراف على رسائل ماجيستير عدة في الجامعات اللبنانية، الاسلامية والعربية وفي جامعة دمشق، وجامعة الجنان - طرابلس لبنان وجامعة AUL -بيروت